

Referat af distriktsledelsesmøde d. 18.9.2025
Vester Alle, 8000 Aarhus C
Kl. 9.30-13.15

Tilstede: Erik Christensen, Hans Jørgen Nielsen-Kudsk, Tine Ørnebjerg Pedersen
Fravær: Alex Ravn, Dan Bakmand
Referent: Dorthe Sandst

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden.

Ingen kommentarer. Dagsorden er godkendt.

2. Godkendelse af referat af ledelsesmøde d. 14.8.2025.

Dorthe laver word-fil med mødedatoer i 2026 og sender til Erik. Det blev efter mødet aftalt at hun også sender ud til formænd og næstformænd med opfordring til og betingelserne for at byde ind på lokalt værtskab. Referatet blev herefter godkendt.

3. Nyt fra ledelsen, herunder.

- ***Birger Rasmussens eventuelle deltagelse i distriktsforsamlingsmøde.***
Birger vil gerne "være med på en lytter" i et D3 distriktsforsamlingsmøde. Erik har foreslået ham d. 19.2. da det bliver svært at nå i år. Det vil også give os mulighed for at udarbejde en relevant dagsorden. Her må vi lægge hovederne i blød og høre hvad der rører sig i lokalafdelingerne. Relevante emner kunne være den kommende struktur men også den udfordring det vil være for nogle afdelinger at finde overskud til at varetage den ældrepolitiske opgave der ligger forude. Vi afventer Birgers svar.
- ***Henvendelse fra Dan vedr. forslag om reversskilte til ledelsen og socialt tiltag for ledelsesmedlemmer og Tine med ledsagere.***
 - Det er en udmærket ide at få lavet et reversskilt med navn og D3 Midt-Østjylland. Dan bestiller og arbejder videre på bestilling af label-ark.
 - Der var interesse for et socialt arrangement, men ikke nødvendigvis med ledsagere. Arrangementet må gerne have et fagligt indhold – evt. et besøg i Snorresgade.
- Erik kan ikke deltage i valgmodet i Bjerringbro d. 20.10. Der er et problem med få deltagere til valgarrangementer i alle distrikter. Man har nok henvendt sig for smalt og appellerer til det samme publikum. Erik vil kontakte Jeanette for at høre hvad man beslutter sig for i Distrikt 2-3.
- Fire fra D3 er inviteret til temadag primo oktober - "Ældreloven og selvbestemmelse.": Erik, Eva, Kim og Jeanette. Erik vil sende slides til distriktsledelsen efterfølgende og vurdere om der er andre relevante modtagere.

4. Henvendelse fra Birger Rasmussen 1. september til distriktsformænd vedrørende forventede organisatoriske ændringer mm. i Ældre Sagen som følge af ny ældrelov og ny sundhedslov (udsendt til distriktsledelsen 1.9.)

- **Vedhæftet kort notat om forventede organisatoriske ændringer, der berører koordinationsudvalg og distrikterne.**
- **Drøftelse af indholdet af materialet og inputs til, hvordan vi i distrikterne skal forholde os.**

Noget tilsvarende bliver sendt ud til lokalafdelingerne så man kan forberede sig på de kommende ændringer.

Især de kommende 17 sundhedsråd er af interesse, hvor der i Region Midtjylland vil komme 5 sundhedsråd (Kronjylland, Horsens, Aarhus, Vestjylland og Midt). Vi skal forberede os og være klædt på til de 98 partnerskaber og til de kommende ældre- og sundhedspolitiske udvalg. Ældre-/seniorrådene i Horsens, Odder, Skanderborg og Hedensted er allerede begyndt at mødes.

Emnet gav anledning til rig meningsudveksling, men meget er stadig uafklaret. Vi er ikke blevet bedt om noget endnu, og man er formentlig heller ikke klar til at melde noget ud fra centralt hold. Der afholdes møde for distriktsformænd d. 2.10. hvor vi forventer at der kommer flere detaljer om implementering fra landsledelsen.

Vi kan naturligvis godt begynde at kontakte de grupperinger, vi skal arbejde sammen med idet vi forventer at de 98 partnerskaber bliver centrale.

5. Opfølgning på distriktsforsamlingsmøde d. 28.8.2025 i Silkeborg, bl.a.

- **Evt. facilitering af ældre- (og sundheds-) politisk netværk omfattende distriktets 30 lokalafdelinger/8 lokalafdelinger/11 kommuner.**
- **Et ældre- og sundhedspolitisk netværk eller et ældrepolitisk plus et sundhedspolitisk netværk.**

Hvis vi vælger at støtte oprettelse af netværk, skal der udpeges en eller to tovholdere, der laver udkast til plan, som ledelsen må tage stilling til.

Hans-Jørgen vil prøve at lave en skitse.

Et netværk vil være en underafdeling til "det store netværk" - distriktsforsamlingsmøderne. Det kunne evt. mødes forud for og have input til distriktsforsamlingsmøderne. Henvendelse skal sendes til KOU-udvalg og vil dermed bestå af ca. 11 personer, et passende antal for et netværk. Netværket skal kunne styrke arbejdet i KOU-udvalg og solitærafdelinger. Partnerskaber vil være et relevant emne for et netværk.

- **Andet vedrørende oplægget fra Randers som fortjent fik mange positive tilkendegivelser.**

Blev ikke drøftet.

- **Sammenskriv af gruppedrøftelser.**

Blev ikke drøftet.

6. Distriktsforsamlingsmøde 13. november 2025 i Randers.

- **Udkast til dagsorden og program for dagen**
 - Dan eller Erik kontakter Klaus Bræmer-Jensen.
 - Tidsrum for mødet: 9.30-15.30.
 - Det primære og formentlig hele formiddagens tema er delegeretforsamling. Lidt uvist hvor meget tid der skal afsættes til punktet, da det afhænger meget af evt. spørgsmål. Meget vil være lettere hvis materialet sendes ud elektronisk til de personer der kan deltage.
 - Eftermiddag: Nyt fra landsledelsen (Hugo) og foreningskonsulenten (Tine). Et eftermiddagstema kunne være netværk, men hvis landsledelsen når at udsende materiale efter distriktsformandsmødet vedrørende den nye struktur, vil det også være oplagt at bede deltagerne læse det og tage en drøftelse.
 - Dan og Erik udarbejder dagsorden.

7. Økonomi.

- **Aktuel status.**

Et underforbrug på 58.000 kr. skyldes at distriktsforsamlingsmødet i Silkeborg var billigere end budgetteret.
- **Drøftelse af IT- og telefongodtgørelse til distriktsledelse og koordinatorer.**

Punktet blev ikke nået, men det henstilles at holde fast ved nugældende praksis med en årlig IT-ydelse på 400 kr. til ledelse og koordinatorer. Dette konfereres telefonisk.

8. Eventuelt.

- Intet.